
 

  

  

Referat af institutions-bestyrelsesmøde   

Onsdag d. 8. marts 2023  

Afd. Ørbæk 

  

Mødedeltagere:  

Forældrerepræsentanter: Mads Thilsing-Engholm, Carina M. Sølberg Andersen, Dorte Hjære Johansen, 

Jaris Juul-Jørgensen, Mads Buch Petersen, Maria Lindegaard, Julie Gry Sørensen  

  

Medarbejderrepræsentanter: Annette Herford Gotthard og Vibeke Søndergaard. 

Elevrepræsentanter:   

Ledelsesrepræsentanter: Jennie Thomsen, Christian Uggerby 

Referent: Jennie Thomsen  

 

Afbud:  Camilla Greve Holmestad, Emilie Haaning, Line Kolkjær Stærh, Eva Nielsen og Bo Pedersen og Line 

Mogensen Freja Andersen og Filippa Pilegaard 

 

Mødeleder/ordstyrer: Mads Thilsing-Engholm 

 

Næste møde: 13. april afd. Frørup 

 

 

 

 

 

Afd. Ørbæk 

Langmosevej 1 

5853 Ørbæk  

  

Afd. Frørup  

Skolevej 1  

5871 Frørup  

 

Afd. Skattekisten 

Skolevej 5  

5871 Frørup  

 

  

Telefon: 63 33 71 

60  

4kløverskolen@nyb

org.dk  

4kløverskolen.aula.

dk  

  

Skoleleder  

Jennie Thomsen  

Dir. tlf. 63 33 71 61  

Jennh@Nyborg.dk  

 



 

  

  

  

 

 

 

  Emne   Formål med punktet  Proces  

  

Kl. 17.00-17.10 Forretningsorden Godkendelse Forretningsorden 

Godkendes af forretningsorden. 

-Godkendt 

Kl. 17.10-17.20  Kursus for nye 

bestyrelser 

  

Orientering, drøftelse og 

beslutning 

Kursus for nye bestyrelser. 

 

Opfølgning fra sidste møde. Ledelsen undersøger om 

kommunen afholder kurser for nye bestyrelsesmedlemmer.  

 

-Der er ikke noget fra kommunal side. 

Der er ønske om et arrangement gennem skole og forældre. 

Jennie arbejder i at finde en dato ifb. med et allerede planlagt 

møde. 

 

Kl. 17.20-17.45  Kommunikationspolitik  Drøftelse  Tilsyn 

Kommunikationspolitik genbesøges.  

 

Alle bedes læses kommunikationspolitikken igennem inden 

mødet.  

 



 

  

  

Det er vigtigt, at den nye kommunikationspolitik bliver 

gældende for såvel Skattekisten som skolen. 

 

Der skal laves en politik, der gælder hele institutionen. 

Sociale medier skal inddrages. Der skal være tydelige 

kanalstrategier. 

 

Der blev udtrykt ønske om at Skattekisten kommer på de 

sociale medier. Alternativ kan der afd. Frørups Facebookside 

lægge opslag op, når Skattekisten er på besøg på skolen. 

 

Jennie laver udkast til politik, som drøftes på næste 

bestyrelsesmøde. 

 

Der skal orientering ud om brugen af Aula beskeder og opslag 

fra skolens medarbejderne. Ledelsen sørger for at 

medarbejderne bliver informeret om dette. 

Kl. 17.45-18.15  

  

  

Økonomi  Orientering, drøftelse og 

godkendelse 

Budget 2023 

 

Præsentation af budget 2023 for hhv. 4kløverskolen afd. 

Ørbæk og afd. Frørup, samt for afd. Skattekisten. Budgettet 

var sendt ud inden mødet til gennemsyn. 

 

Budget blev gennemgået. Drøftelse om skattekisten og 

tildelingsmodellen for skattekisten. 

 

Snak om samarbejdsmuligheder mellem afdelingerne. 



 

  

  

Kl. 18.15-18.25  Elevrådet  -Udgår Drøftelse og beslutning  Nyt fra elevrådet  

 

Herunder hvordan sikrer vi, at alle elever bliver hørt – både 
dem i afd. Ørbæk og afd. Frørup?   

 
Punktet udgik, da Freja og Philippa havde meldt afbud til 
mødet.  
 

Kl. 18.25-18.40 Nyt fra Skattekisten 

 

Orientering og drøftelse Nyt fra Skattekisten, herunder Landsbyordningen. 

Forslag til at det er et fast punkt på dagsordenen.  

 

Stilling som afdelingsleder blev berørt. Ansøgningsfristen 

udløber til midnat. Der er pt kommer 5 ansøgninger. Mads, 

Mads og Jennie mødes i morgen med 4 pædagoger fra 

Skattekisten og drøfter, hvad der skal ske. Skal der afholdes 

ansættelsessamtaler eller skal stillingen genopslås. 

 

Der er etableret et forældreråd med 4-5 møder om året som 

sparring inden institutionsbestyrelsesmøderne.  

 

Kl. 18.40-18.55  Nyt fra ledelsen  

  

Orientering, drøftelse og 

evt. beslutning 

Nyt fra ledelsen  

  

Video-overvågning på skolens område. 

Skal der være videoovervågning hele dagen. Diskuteres på et 

af de kommende bestyrelsesmøder. Ledelsen undersøger, 

hvad lovgivningen siger ift. videoovervågning på kommunale 

områder. 



 

  

  

 

Afprøve en ny karakter- og bedømmelsespraksis i 

folkeskolens udskolingsklasser? 

 

Kort drøftelse om skolen skal tilmelde sig afprøvning af ny 

karakter- og bedømmelsespraksis i folkeskolens 

udskolingsklasser 

 

Skolen kan deltage i ét af tre forsøg:  

 Karakter for arbejdsindsats I dette forsøg medvirker I til at 

undersøge, hvordan bedømmelsen af elevernes 

arbejdsindsats kan bidrage til deres motivation og trivsel. 

Arbejdsindsats forstås her som elevens deltagelse i 

undervisningsaktiviteter, elevens initiativ og engagement 

samt elevens vedholdenhed og fordybelse. Karakteren gives i 

hver af de fag, I vælger skal indgå i forsøget.  

 

 Karakter for orden og adfærd I dette forsøg medvirker I til 

at undersøge, hvordan bedømmelsen af orden og adfærd kan 

bidrage til elevernes motivation og trivsel. Orden og adfærd 

forstås blandt andet som elevens adfærd i sine relationer til 

andre på skolen, elevens efterlevelse af skolens og klassens 

ordensregler samt elevens parathed til at modtage 

undervisning. Karakterne gives som en samlet karakter på 

tværs af fag.  

 



 

  

  

 Karakterfrihed indtil afgangskaraktererne med skriftlig 

formativ feedback I dette forsøg medvirker I til at undersøge, 

hvordan et karakterfrit læringsmiljø og skriftlig formativ 

feedback kan bidrage til elevernes motivation og trivsel. 

Eleverne skal hverken modtage standpunktskarakterer eller 

’hverdagskarakterer’ for diverse opgaver og afleveringer. Til 

gengæld skal de modtage skriftlig feedback på deres faglige 

udvikling. Den afsluttende standpunktskarakter i hvert fag 

skal fortsat gives. I vil få en forsøgsgodkendelse til at fravige 

folkeskolelovens bestemmelse om standpunktskarakterer. 

 

Ledelsen arbejder videre med dette og sender yderligere 

besked til bestyrelsen, når vi i lærerteamet har drøftet hvilke 

klasser og fag der ønskes tilmeldt forsøgsordningen.  

 

Ansøgningsfrist er d. 26. marts.  

 

 

Foredragsholder for skolens ældste elever. 

Jennie er ved at undersøge, om Julius Mygind kan komme på 

skolen og holde oplæg. Hun har spurgt på pris for dette og 

afventer svar. Jennie sender pris ud til bestyrelsen, når hun 

kender dette. Forslag til at overbygningselever og forældre 

fra byens andre skolen inviteres med til foredraget, så flere 

kan få glæde af foredraget og prisen evt. kan blive billigere. 

 



 

  

  

Kl. 18.55.19.00  Evt.   Orientering og drøftelse  

  

  

Evt.  

It-supporter stilling 

 

Punkter til kommende bestyrelsesmøder  

Sanktionsmuligheder 

  

Genindførsel af bod på afd. Ørbæk. 

 

Carsten Højgård inviteres med til et kommende møde ift. 

klubtilbud.  

  

 

Alle mødes afholdes kl. 17-19.   

7. februar afd. Frørup  

8. marts afd. Ørbæk  

13. april afd. Frørup  

8. maj afd. Ørbæk  

6. juni afd. Frørup  

  


